
Protokół 11/19 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 24 października 2019 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Rolka – Burmistrz Gminy Paczków. 

2. Sebastian Kornaś – Z-ca Burmistrza. 

3. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy. 

4. Katarzyna Rolka – Naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1000, a zakończyło się o godzinie 1405. Wszystkich 

obecnych powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz, który 

został wybrany na przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia:  

1. Omówienie projektów uchwał. 

2. Sprawy bieżące. 

Na posiedzeniu jednogłośnie przyjęto Protokół nr 10/19 z 19 września 2019 r 

Do pkt 1. 

Naczelnik Wydziału Oświaty K. Rolka przedstawiła raport o stanie zadań oświatowych za 

poprzedni rok szkolny 2018/2019, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Burmistrz zauważył, że temat oświaty powinien być najważniejszym tematem przy 

konstruowaniu budżetu na 2020 r. Subwencja maleje powodując lukę oświatową. Ponad 100 

dzieci poszło do szkół powiatowych, natomiast utrzymujemy dotychczasową bazę oświatową. 

Od nowego roku wzrasta minimalne wynagrodzenie, koszty energii. Zostały podniesione 

wynagrodzenia dla nauczycieli, a otrzymamy o pół miliona mniej subwencji. Tylko w jednej 

szkole wzrosną koszty w nowym roku na wynagrodzenia o 700 tyś zł. Subwencja wyrównawcza 

według prognozy ma wynieść o 1.300.000 zł. mniej. Powoduje to, że będzie trzeba rezygnować z 

bardzo ważnych zadań, które decydują o rozwoju Gminy, na rzecz utrzymania tego, do czego 

zadeklarował się rząd. Reforma nie spowodowała oszczędności. Ma obawy, że wydatki bieżące 

w oświacie mogą wzrosnąć o 1,5 mln zł. w kolejnym roku. Tego w prognozach długoletnich nie 

przewidywano. W 2014 r. subwencja pokryła w 52% wydatki w oświacie. W 2016 r. subwencja 

pokryła w 54,9% wydatki w oświacie. W 2017 subwencja pokryła w 52,8% wydatki w oświacie. 



W 2018 r. subwencja pokryła w 51,86% wydatki w oświacie. Przy reformie Gimnazjum okazało 

się, że mamy ponad stan jeżeli chodzi o ilość nauczycieli. Dlatego namawiali nauczycieli, aby 

przechodzili na świadczenia kompensacyjne, aby starsi stażem nauczyciele zwalniali miejsca 

młodszym nauczycielom. Łącznie przeszło 27 osób na świadczenia kompensacyjne. Przy 

obecnej subwencji nie będziemy mieli na wynagrodzenia. Każda Gmina będzie miała potężny 

niedobór na oświacie. W 2015 r. w stosunku do 2014 r. nastąpił wzrost o 8% subwencji. W 2016 

r. w stosunku do 2015 r. wzrost o 3%. W 2017 r. w stosunku do 2016 r. spadek do 97%. W 2018 

do 2017 tak samo. A nastąpił wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli o kilkadziesiąt procent. 

Obszar oświaty w całej Polsce jest mocno niedoszacowany i trzeba będzie szukać oszczędności 

w różnych obszarach po to, aby sfinansować to, co zostało założone bez naszego udziału. Budżet 

w 2020 r. będzie musiał być mocno ograniczany. 

Naczelnik Wydziału Oświaty K. Rolka przedstawiła wyniki egzaminów gimnazjalnych i klas 

ósmych, co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Burmistrz zauważył, że należy się mierzyć do średniej powiatowej. 

A. Sypek zauważyła, że nie jest tak, że w jednej szkole jest dużo dzieci i średnia niższa. Ona 

rozumie, że wszystko się przelicza. Ona też to analizuje i najczęściej było tak, że duże szkoły 

miały wyższe wyniki. 

Naczelnik Oś zauważyła, że jeżeli w szkole jest mało uczniów i jeszcze dodatkowo słabych, to 

wówczas bardzo trudno jest osiągnąć dobry wynik egzaminu. Przy dużej ilości uczniów zawsze 

łatwiej jest znaleźć kilku zdolnych uczniów i podnieść średnią. 

A. Sypek dodała, że może być tak, że w roczniku są dzieci przebadane w poradniach i wówczas 

inny wynik nie wyjdzie, gdyż dzieci mają różne dysfunkcje i takich dzieci jest coraz więcej. 

Burmistrz zauważył, że to nie są dane statystyczne, to są bezpośrednie dane wyniku z nauki. To 

są fakty. Trzeba znaleźć złoty środek na to, aby poziom nauczania w naszych szkołach podniósł 

się. Nikt nie pyta Burmistrza i Rady, czy będą środki na oświatę, tylko te środki mają być. On 

chce, aby oświata miała taki poziom, żeby mógł być dumny z tego, że nasze dzieci nie muszą 

brać po cztery korepetycje w tygodniu, a niestety dzisiaj takie sytuacje mają miejsce. Średnia 

uwzględnia i zdolne i mniej zdolne dzieci. Zadał pytanie jak się mają średnie zdawalności 

egzaminów w stosunku do rosnącej liczby przyznawanych stypendiów naukowych w szkołach? 

Z roku na rok obserwuje zwiększenie liczby uczniów, którzy otrzymują świadectwa z 

czerwonym paskiem. Poprosił, aby pokazać wzrost liczby laureatów finalistów konkursów 

przedmiotowych. Pojawiła się dziwna rywalizacja pomiędzy szkołami, podciąganie ocen, 

stypendia. Nagle dzieci idą do szkół powiatowych i zderzają się z rzeczywistością. Jako rodzic 

nie godzi się na to, aby dziecko było tak traktowane. Wolałby, aby dziecko było nauczone i 



miało adekwatną do swojego poziomu wiedzy ocenę, i żeby wiedziało na co je stać. Nie żeby 

szło do średniej jakości szkoły np. do Nysy i tam niestety miało problemy. Obserwuje, co się 

dzieje z rocznikiem dzieci, których objęła reforma, które są rozczarowane, bo nie mają podstaw 

z podstawówki. Średnia mówi o poziomie wiedzy zweryfikowanym na poziomie powiatowym. 

Są przedmioty, z których jest w miarę dobrze, ale niestety matematyka na poziomie 36 lub 26% 

to jest dobrze? Trzeba sobie powiedzieć wprost, albo nauczyciel będzie pracę traktował 

poważnie, albo będzie patrzeć tylko na to, ile otrzyma od rządu podwyżki zapłaconej przez 

samorząd. To może są inne piękne zawody, które wymagają mniej zaangażowania. Bo dzieciom 

trzeba poświęcić czas bez względu na to, czy jest ich w klasie 26 czy 8. Trzeba wreszcie 

powiedzieć jak jest, a nie udawać, że nie ma problemu. 

A. Sypek poinformowała, że w ostatnich latach na 8 finalistów z historii, 2 było ze szkoły w 

Kamienicy. 

Burmistrz dodał, że to właśnie świadczy o tym, że z dziećmi trzeba pracować. Jeżeli uczeń jest 

zdolny, a nie pracuje się z nim to on się nie rozwinie. 

M. Stano opowiedziała z jakimi trudnościami spotykają się szkoły niepubliczne. Kiedyś Gmina 

oddała przedszkola na wsiach pod opiekę stowarzyszeniom. Na dzień dzisiejszy ilość uczniów 

bardzo spadła. Szkoła spotkała się z trudnością, bo w sierpniu wyszło rozporządzenie o podziale 

subwencji ogólnej na ucznia i szkoła została pominięta przez rząd i nie została uwzględniona 

podwyżka subwencji od września. Oznacza to, że bon, który jest przyznawany na każde dziecko 

przestał wzrastać. Nowe rozporządzenie ma mówić o tym, czy szkoły niepubliczne będą 

uwzględniane, czy nie. Może to oznaczać, że nie będzie można istnieć. W tym roku nie mają 

pierwszej klasy i demografia nie napawa optymizmem. Dopiero w 2024 r. będą mogły być 

utworzone 3 klasy. Jest to trudne, bo wzrasta najniższa krajowa. Nauczyciel u niej w szkole 

pracuje więcej za mniej, do tej pory radzili sobie, ale nie wiadomo jak to będzie w przyszłości. 

Jeżeli dalej najniższa krajowa będzie wzrastać, a bon nie, to wówczas nie wiadomo, czy szkoła 

będzie istnieć. Na przedszkole otrzymuje około 750 zł. na dziecko, w szkole ponad 800 zł. na 

ucznia i z tego trzeba wygospodarować wszystko. Dużym problemem jest to, że na początku 

stycznia dotacje zostały podzielone. Dzieci niepełnosprawne mają dużo pieniędzy i trzeba je 

wydać według konkretnych kryteriów, według tego, co dziecko ma zapisane w orzeczeniu. Nie 

umie powiedzieć, co będzie dalej. Do tej pory starali się utrzymywać dobry poziom szkoły. Mają 

dobre wyposażenie, pomoce, których nie posiada szkoła specjalna w Nysie. Ma 

wykwalifikowanych nauczycieli. 

Naczelnik Oś sprecyzowała, że ktoś kiedyś wymyślił, że będzie przekazywał subwencję według 

wag. Nie wiadomo skąd się wzięły wysokości poszczególnych wag. Jest waga 9,5, która jest 



najwyższą wagą i bardzo dużo na nauczaniu specjalnym zostaje. Czyli nie są w pełni 

wydatkowane środki. Analizując to wszystko Ministerstwo zastanawia się, czy wagi na uczniów 

niepełnosprawnych nie są za duże, i nie wie czy te wagi nie zostaną zmniejszone. Nie można 

przerzucać tej dotacji specjalnej na podstawową. Poinformowała, że jest coś takiego jak 

finansowy standard podziału A i on wzrasta. To nie jest tak, że szkoła niepubliczna nie otrzyma 

innej dotacji od stycznia 2020 r. Poinformowała, że też inaczej dotuje się przedszkole, a inaczej 

szkołę. Dotacja przekazywana na szkołę niepubliczną, to jest czysta subwencja. Natomiast przy 

przedszkolach bierze się pod uwagę wydatki w przedszkolach prowadzonych przez Gminę. 

Wydatki są dzielone na przedszkolaki i taka dotacja jest przekazywana. 

Dyskusja na temat oświaty została zakończona. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Paczków na 2019 r. 

Skarbnik poinformował, że w § 1 projektu uchwały dokonuje się zmiany dochodów budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 115 587,00 zł; w ten sposób, że: zwiększa się dochody bieżące o 

19 887,00 zł, zwiększa się dochody majątkowe o 95 700,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1. W 

Dz. 710, Rozdz. 71095 pozostała działalność § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych 

zwiększenie 5 000,00 zł. są to wpływy z targowiska. W Dz. 750, Rozdz. 75023 urzędy gmin 

(miast i miast na prawach powiatu) § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych 

zmniejszenie 26 889,00 zł. użytkowanie gospodarki ściekowej. § 0970 wpływy z różnych 

dochodów zwiększenie 3 200,00 zł. W Dz. 752, Rozdz. 75212 pozostałe wydatki obronne § 0970 

wpływy z różnych dochodów zwiększenie 1 942,00 zł. refundacja w ramach ćwiczeń 

wojskowych jednego z mieszkańców. W Dz. 756, Rozdz. 75615 wpływy z podatku rolnego, 

podatku leśnego, podatku od czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób 

prawnych i innych jednostek organizacyjnych § 0910 wpływy z odsetek od nieterminowych 

wpłat z tytułu podatków i opłat zwiększenie 2000,00 zł. Rozdz. 75616 wpływy z podatku 

rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku od czynności cywilno-

prawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych zmniejszenie 80 000,00 zł. i 

zwiększenie 88 121,00 § 0310 wpływy z podatku od nieruchomości zwiększenie 80 000,00 zł. § 

0320 wpływy z podatku rolnego zmniejszenie 80 000,00 zł. § 0360 wpływy z podatku od 

spadków i darowizn zwiększenie 8.121,00 zł. W Dz. 758, Rozdz. 75814 różne rozliczenia 

finansowe § 0920 wpływy z pozostałych odsetek zwiększenie 1 000,00 zł. oprocentowanie 

środków na rachunkach bankowych. W Dz. 851, Rozdz. 85154 przeciwdziałanie alkoholizmowi 

§ 0480 wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych zwiększenie 8.000,00 

zł. W Dz. 855, Rozdz. 85502 świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego 



oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego § 2360 

dochody jednostek samorządu terytorialnego związane z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami zwiększenie 17 513,00 zł. różnego rodzaju 

prowizje, które wypracowuje Gmina. Dochody bieżące po zmianach wynoszą 49 510 076,49 zł. 

Jeżeli chodzi o dochody majątkowe to w Dz. 700, Rozdz. 70005 gospodarka gruntami i 

nieruchomościami § 0760 wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności zwiększenie 10 000,00 zł. § 0770 wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa 

własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości zwiększenie 75 000,00 zł. W Dz. 

900, Rozdz. 90005 ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu § 6280 środki otrzymane od 

pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych na finansowanie lub 

dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek zaliczanych 

do sektora finansów publicznych zwiększenie 8 000,00 zł. dofinansowanie na wymianę pieca w 

Domu Kultury w Dziewiętlicach. W Rozdz. 90095 pozostała działalność § 0870 wpływy ze 

sprzedaży składników majątkowych zwiększenie 2 700,00 zł. Dochody majątkowe po zmianach 

wynoszą 10.831.396,71 zł. Ogółem dochody po zmianach wynoszą 60 .341.473,20 

W § 2 projektu uchwały dokonuje się zmiany wydatków budżetu Gminy Paczków o kwotę 

115 587,00 zł; w ten sposób, że: zwiększa się wydatki bieżące o 128 487,00 zł, zmniejsza się 

wydatki majątkowe o 12 900,00 zł, - zgodnie z załącznikiem Nr 2. 

W Dz. 700, Rozdz. 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami § 4300 zakup usług 

pozostałych zwiększenie 2 742,00 zł. fundusz sołecki Stary Paczków. § 4430 różne opłaty i 

składki zwiększenie 3 800,00 zł. ubezpieczenie zasobu komunalnego. § 4520 opłaty na rzecz 

budżetów jednostek samorządu terytorialnego zwiększenie 49 000,00 zł. W Dz. 750, Rozdz. 

75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) § 4010 wynagrodzenia osobowe 

pracowników zwiększenie 30 307,00 zł. zmniejszyło się dofinansowanie na zatrudnienie 

pracowników USC, dlatego trzeba zabezpieczyć środki gdyż ilość pracowników nie uległa 

zmianie. Są to też środki na odpis funduszu socjalnego. § 4260 zakup energii zwiększenie 

25.000,00 zł. § 4410 podróże służbowe krajowe zwiększenie 8 000,00 zł. przy częstym zmianie 

przepisów prawa pracownicy muszą się szkolić. Ponadto zabezpieczono ryczałty dla 

pracowników zajmujących się podatkami, po to, aby mogli jeździć w teren i dokonywać kontroli. 

Burmistrz dodał, że jesteśmy położeniu na skraju Województwa i każdy wyjazd niesie koszty.  

Skarbnik kontynuował w Dz. 801, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe § 2540 dotacja 

podmiotowa z budżetu dla niepublicznej jednostki systemu oświaty zmniejszenie 7 125,00 zł. § 

4440 odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych zwiększenie 3 002,00 zł. W Rozdz. 

80104 przedszkola § 4440 odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych zwiększenie 1 



000,00 zł. W Rozdz. 80110 gimnazja zmniejszenie 37000,00 zł. są to środki, które pozostały po 

wygaszeniu Gimnazjum Publicznego w Paczkowie. W Dz. 852, Rozdz. 85202 domy pomocy 

społecznej § 4330 zakup usług przez jednostki samorządu terytorialnego od innych jednostek 

samorządu terytorialnego zwiększenie 29 500,00 zł. W Rozdz. 85215 dodatki mieszkaniowe § 

3110  świadczenia społeczne zmniejszenie 20 000,00 zł. W Rozdz. 85219 ośrodki pomocy 

społecznej zmniejszenie 42 500,00 zł. zwiększenie 43 988,00 zł. W Rozdz. 85228 usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 

zwiększenie 735,00 zł. § 4110 składki na ubezpieczenia społeczne zmniejszenie 944,00 zł. § 

4440 odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych zwiększenie 209,00 zł. W Rozdz. 

85295 pozostała działalność § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zmniejszenie 1 488,00 zł. 

są to wszystko zmiany w ramach planu finansowego OPS na wniosek Dyrektora. Zmiany te są 

neutralne dla budżetu. W Dz. 853, Rozdz. 85395 § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 

zmniejszenie 30 307,00 zł. są to środki, które pozostały po organizacji robót publicznych. W Dz. 

854, Rozdz. 85404 wczesne wspomaganie rozwoju dziecka § 2590 dotacja podmiotowa z 

budżetu dla publicznej jednostki systemu oświaty prowadzonej przez osobę prawną inną niż 

jednostka samorządu terytorialnego lub przez osobę fizyczną zwiększenie 7 125,00 zł. W Dz. 

855, Rozdz. 85502 świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki 

na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego zmniejszenie 150,00 zł. 

zwiększenie 17663,00 zł. W Rozdz. 85504 wspieranie rodziny zmniejszenie 29 590,00 

zwiększenie 90,00 zł. W Rozdz. 85510 działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych § 

4330 zakup usług przez jednostki samorządu terytorialnego od innych jednostek samorządu 

terytorialnego zwiększenie 20 000,00 zł. W Dz. 900, Rozdz. 90015 oświetlenie ulic, placów i 

dróg § 4260 zakup energii zwiększenie 55 000,00 zł. § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych zmniejszenie 12.900,00 zł. było to zaplanowane zadanie budowa nowych punktów 

świetlnych przy ul. Klonowej w Paczkowie, to zadanie będzie realizowane, ale w ramach 

umowy, którą mamy z Tauronem dot. konserwacji oświetlenia ulicznego. W Dz. 921, Rozdz. 

92109 domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby § 4210 zakup materiałów i wyposażenia 

zmniejszenie 2 742,00 zł. fundusz sołecki Stary Paczków. Rozdz. 92116 § biblioteki § 2480 

dotacja podmiotowa z budżetu dla samorządowej instytucji kultury zwiększenie 3 172,00 zł. 

nagroda jubileuszowa i wysługa. Wydatki po zmianach wynoszą 67.249.319,67 zł. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. 



Skarbnik poinformował, że w § 1 w Uchwale Rady Miejskiej w Paczkowie Nr XLVIII/393/2018 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego § 1 ust. 3 

otrzymuje następujące brzmienie: 

„3. Kredyt zostanie postawiony do dyspozycji Gminy Paczków w latach 2018-2020. W 2019 r. 

planowane uruchomienie kredytu wynosi 623 303 zł (słownie złotych: sześćset dwadzieścia trzy 

tysiące trzysta trzy). Pozostała część kredytu zostanie uruchomiona w 2020 r. w wysokości 

wynikającej z odpowiednich zapisów uchwały budżetowej na 2020 rok.” Poinformował, że ta 

zmiana jest zaproponowana dlatego, że w 2018 r. ogłoszono przetarg i otrzymano pozytywną 

opinię RIO na kredyt w kwocie 1.600.000 zł. na zadanie . „Rewitalizacja miasta Paczkowa” 

(promenada Miraszewskiego i adaptacja budynku przy ul. Kościelnej. Promenadę zrealizowano. 

Natomiast w związku z przesunięciem terminu realizacji adaptacji i modernizacji budynku po 

byłym Zespole Szkół przy ul. Kościelnej, postanawia się o uruchomieniu długoterminowego 

kredytu inwestycyjnego jeszcze w 2020 r. Nie wykorzystana kwota kredytu wynosi 976 697 zł. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie na jakim etapie są prace na tym budynku? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że obecnie są prowadzone prace porządkowe. 

Burmistrz dodał, że uchwała nie zwiększa planowanego zadłużenia. Radni poprzedniej i obecnej 

kadencji zaakceptowali realizację zadań. To jest proceduralna kwestia, żeby uruchomić ten 

kredyt. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy 

Gminy Paczków z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2020 rok. Zadał pytanie czy CIS będzie nadal finansowany? 

Burmistrz odpowiedział, że jak złożą wniosek to będzie on rozpatrzony. Na konsultacje przybyło 

mniej organizacji niż w ubiegłym roku. Dążymy do tego, aby środki z Gminy nie były jedynymi 

środkami. W niektórych przypadkach to dobrze funkcjonuje, ale są mniejsze stowarzyszenia, 

które jeszcze bazują tylko na środkach pochodzących z Gminy. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że organizacje były obecne na posiedzeniu Komisji 

Oświaty i przedstawiały również te zagadnienia. 

Burmistrz dodał, że są stowarzyszenia na terenie Gminy Paczków na obszarach wiejskich. Te 

stowarzyszenia w obecnym roku, oraz w przyszłym, będą mogły skorzystać z dofinansowań na 

realizację zadań na kwotę do 10.000 zł. W budżecie Gminy trzeba będzie zabezpieczyć pożyczkę 

dla każdego z tych stowarzyszeń. Jest to forma wsparcia. Marszałek też będzie przekazywał 

środki do 5 tyś zł. na realizację zadań przez te stowarzyszenia. 



Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżaw nieruchomości gruntowych. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że jest to kontynuacja już obowiązujących umów. Przypomniał, 

że każdą umowę można rozwiązać za wypowiedzeniem. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, które w części stanowią nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a 

powstają odpady komunalne 

Z-ca Burmistrza poinformował, że 6.09.2019 r. weszła w życie nowelizacja ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach Rada Miejska może w drodze uchwały stanowiącej akt prawa 

miejscowego, postanowić o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

które w części stanowią nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, a w części 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

Konsekwencją przejęcia przez gminę tego zadania jest powstanie po stronie właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy obowiązku uiszczenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. W przypadku przedmiotowych nieruchomości opłata 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi iloczyn liczby pojemników z tymi 

odpadami, powstałymi na danej nieruchomości oraz stawki opłaty ustalonej przez radę gminy. 

Opłata stanowi dochód gminy. Z pobranych opłat gmina pokrywa koszty funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, które obejmują koszty odbierania, transportu, 

zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, tworzenia i utrzymania punktów 

ich selektywnego zbierania oraz obsługi administracyjnej tego systemu.  

M. Maluch zadała pytanie co zmieni się dla kupców? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że dotychczas kupcy mieli podpisaną umowę na odbiór odpadów, 

a teraz będą składać tak jak mieszkańcy deklaracje, nie będzie już umów. 

Burmistrz dodał, że utworzono spółkę ZUK, aby w drodze in hausu mogła realizować zadanie 

dla Gminy Paczków. Jeśli chcemy trzymać koszty na pewnym poziomie to logiczne jest, żeby 

spółka ZUK, która w drodze in haus realizuje zadanie dla Gminy Paczków w trakcie realizacji 

zadania również odbierała śmieci w centrum miasta od niezamieszkałych. Centrum miasta, 

szkoły będą włączone, a na pozostałe niezamieszkałe będzie ogłoszony przetarg. Spowoduje to 

zmniejszenie kursów samochodowych. 



Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął dyskusję na temat projektów uchwał i zamknął  

pkt 1 posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał do wiadomości pismo do Prezesa Sądu Rejonowego w 

Nysie w sprawie wyznaczenia ZUKiM-u do wykonywania przez skazanych kar. 

W. Kurowska zadała pytanie co z bio odpadami? 

Burmistrz odpowiedział, że sytuacja z odpadami jest nieciekawa. Mieszkańcy produkują więcej 

odpadów. Ustawodawca dokonał zmian i można rozpisywać przetargi w oparciu o rzeczywistą 

masę. Podnieśliśmy stawkę na 19 zł. od odpadów segregowanych. Wniesiono wiele korekt do 

deklaracji i okazuje się, że jest nas w Gminie mniej niż 9 tyś mieszkańców. Teraz deklaracje są 

kontrolowane, ale trudno jest stwierdzić, ile osób w rzeczywistości zamieszkuje dany dom. 

Ustawodawca zmusza mieszkańców do tego, żeby odpady segregować. Natomiast Gminy nie 

mają co z tymi śmieciami zrobić, a segregacja jest kosztowna, bo po każdą frakcję trzeba jeździć 

osobno. Te kursy kosztują. Od nowego roku opłata środowiskowa będzie wynosić 270 zł. Dzisiaj 

na składowisku w Domaszkowicach zalega plastik z ostatnich trzech lat. Papier oddajemy za 

darmo. Zyskujemy tyle, że od tego nie będziemy płacić opłaty środowiskowej. Jeżeli chodzi o 

bio odpady to jest chaos. Ecom 28.09.2019 r. poinformował, że od dnia 1.10.2019 r. nie będzie 

odbierał bio. Było wiele spotkań, ale finał jest taki, że Prezes Ecomu nie widzi wyjścia z tej 

sytuacji. Każdy sam musi sobie radzić. Znaleźliśmy w miarę blisko bo w Szalejowie Górnym 

RCGO. Odległość jest o 2 km dalej, ale nie mają wagi więc trzeba jechać do Polanicy żeby 

zważyć odpady. Na bramie w Domaszkowicach jest cena 190 zł., a w Szalejowie Górnym jest 

270 zł. Jako Gmina z tego tytułu ponosimy koszty, ale jesteśmy z Ecomem związani 

porozumieniem międzygminnym z 2013 r. i umową handlową. Umowa została zerwana, 

będziemy z tego powodu występować o odszkodowanie. Gminy, które mają bliżej do innych 

RCGO tam będą wozić odpady, gdyż Minister rozporządzeniem zniósł rejonizację. RCGO w 

Domaszkowicach było budowane na 200 tyś mieszkańców. Przy takim traktowaniu klientów 

przez Prezesa będą oni odchodzić. Koszty jednostkowe na RIPOKU wówczas wzrosną. 

Przygotowaliśmy kalkulację i z wyliczeń nie jest dobrze. Śmieci będą drogie. Podniesienie 

minimalnego wynagrodzenia powoduje, że będą podnoszone ceny. Poinformował, że jeżeli 

chodzi o fundusz sołecki to dofinansowanie z budżetu Państwa było 30%, a na 2020 r. ma być 

25%, natomiast algorytm wzrósł. Czyli więcej musimy wydatkować, a otrzymamy mniejszy 

wzrost. Dlatego przed sesją będzie spotkanie z sołtysami i będzie prosił, aby pójść w kierunku 

przetransponowania tych wydatków z wydatków bieżących na wydatki majątkowe. Gdyż nie 

będzie nas stać na utrzymanie wskaźników przy rosnących wydatkach. Za chwilę nie spełnimy 



relacji jeżeli nie przyciśniemy pasa. Czasami jest kwestia nazewnictwa. Zaproponował, aby 

zorganizować wspólne posiedzenie w dniu 12.11.2019 r. po południu odnośnie gospodarki 

odpadami i związanymi z tym problemów. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął 

posiedzenie Komisji w dniu 24 października 2019 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz 

         



 

 

 

 


